



**ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ် စာဖိဉ်ကရၢ၊
ကီၢ်ရၢဉ် ချၢဉ်လွံာ်ထုဉ်**

တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်(ခိကရဲး) ၂၃ ဝိတဝီ, လံာ်ဘိးဘဉ်ရၢလီၤ

မုၢ်နံၤ - လါ ယနူၤအါရံဉ် (၁၆) သီ, ၂၀၂၁

ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ် စာဖိဉ်ကရၢ၊ ကီၢ်ရၢဉ် ချၢဉ်လွံာ်ထုဉ် ခိကရဲး တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်(၂၃) ဝိတဝီအံၤ ဘဉ်တၢ်မၤအီၤဖဲ လၢကီၢ်ရၢဉ်ချၢဉ်လွံာ်ထုဉ် ဝဲၤလီၢ်ခိဉ်သ့ဉ်န့ဉ်လီၤ. တၢ်အိဉ်ဖိဉ် တဘျီအံၤ တၢ်စးထီဉ်မၤအီၤ ဖဲ လါဒံဉ်စ့ဘၢဉ်(၇) သီ, ၂၀၂၀ တုၤ လါယနူၤအါရံဉ် (၁၆) သီ, ၂၀၂၁ န့ဉ်လီၤ. လၢခိကရဲးတၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်အံၤန့ဉ် ခိဉ်နၢ်ခၢဉ်စးခဲလၢဉ် ဟဲထီဉ်ဝဲ(၈၉) ဂၤ, လီၢ်ခၢဉ်သးခိဉ်နၢ် ဒီးပုၤမၤစၢၤတၢ် (၁၁)ဂၤ, ပုၤထီဉ်ဒိကနဉ်တၢ် (၂၀)ဂၤ, ဒီးပုၤဟံးန့ဉ် တၢ်မၤနီဉ်မၤယါခဲလၢဉ်(၂၁) ဂၤဒီး ပုၤဂ့ၢ်ဝီ ခိဉ်နၢ်ခၢဉ်စး လၢဘဉ်တၢ်ကွဲမုၢ်အီၤလီၤဆီ ဒိပုၤထီဉ်ဒိကနဉ်တၢ်အသိး ဟဲဝဲ (၁၂) ဂၤန့ဉ်လီၤ.

လၢခိကရဲး တၢ်အိဉ်ဖိဉ်ဖးဒိဉ်အံၤအပူၤ ခိဉ်နၢ်ခၢဉ်စးတဖဉ် ခံကွၢ်စီၤကွၢ်ကွၢ်ဝဲ တၢ်ကရၢကရီ အတၢ်ဖံးတၢ်မၤတဖဉ် ဒ်အမ့ၢ် မုၢ်ကျိၤဝဲၤကွၢ်တၢ်မၤ, ရိဉ်ဖိဉ်တၢ်မၤ, ပၤပြးတၢ်မၤ, သးဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤ, ပုၤဂ့ၢ်ဝီတၢ်မၤ ဒီးသဲးတၢ်ဒိဉ်စိအဂီၢ် စံဉ်ညီဉ်ပီတုာ်တၢ်မၤတဖဉ် လၢတၢ်မၤတုာ်အီၤ လၢ(၄)န့ဉ် အကတီၢ်ပူၤ ဒီးဟံးလီၤတၢ်မၤခါဆူညါ လၢတၢ်ကဖိဉ်လိာ်သကိးစုဒီး ကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖဉ် လၢတၢ်လဲၤသကိးယူယူ ဒ်ခွန်အဲဉ်ယုဉ်-ကညီဒီကလုာ် စာဖိဉ်ကရၢ အကျဲသနူ အိဉ်ဝဲအသိးန့ဉ်လီၤ.

ဒ်န့ဉ်အသိး, ခိဉ်နၢ်ခၢဉ်စးတဖဉ် ဝဲထံနီၤဖးသကိးဝဲ ထံရူၢ်ကီၢ်သဲး တၢ်မၤအသး ဒီးတၢ်သ့ဉ်ထီဉ်တၢ်မုာ်တၢ်ခုဉ် တၢ်အိဉ်သးတဖဉ် ဒီးအိဉ်ဒီး တၢ်ကူဉ်လိာ်ဝဲသကိးဝဲလၢ ခါဆူညါ တၢ်သ့ဉ်ထီဉ်ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ တၢ်မုာ်တၢ်ခုဉ် ဒီးတၢ်မၤဂၢၢ်ကျၢၤ တၢ်ပတုာ်တၢ်ခးအဂီၢ် တၢ်ကရဲဉ်ကျဲဖံးမၤအီၤ ဒ်ထံကီၢ်ဒီတဘျီ တၢ်ပတုာ်တၢ်ခး(NCA) တၢ်အၢဉ်လီၤဘဉ်သးအိဉ်ဝဲအသိးန့ဉ်လီၤ.

တၢ်ဂ့ၢ်ဘၣ်ထွဲဒီး ကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် အတၢ်အိၣ်မူ တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢန့ၣ် ဒ်တၢ်အၢၣ်လီၤဘၣ်သး အိၣ်တ့ၢ်ဝဲ လၢ “တၢ်ကအုၣ်ကီၤ ကမျၢၢ်ထံဖိကီၢ်ဖိတဖၣ် လၢကပူၤဖျးထီၣ်ဝဲ လၢတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ အပူၤ” ဒီးတၢ်မၤဂၢၢ်ကျၢၤ ဒီးတၢ်ဒုးလိၣ်ထီၣ်ဖးထီၣ် တၢ်ပတုၣ်တၢ်ခးတဖၣ် တၢ်ကဘၣ်ဖံးမၤအီၤ ဒ်လဲၣ်န့ၣ် တၢ်ကူၣ်လိၣ်စံးကတိၤသကိးအီၤ ဘျဲးဘျဲးဘျီးဘျီးဝံၤ တၢ်ဟံလီၤ တၢ်ဆၢတဲာ်လၢ တၢ်က ဟံးထီၣ်ဖိၣ်ထီၣ်အီၤ လၢအိၣ်ဒီး တၢ်ဟံးန့ၢ်မူဟံးန့ၢ်ဒါ ဒီးတၢ်အိၣ်ဖျိအိၣ်ဖျါ အလၢအပဲၤ ဒ် တၢ်အၢၣ် လီၤဘၣ်သး လၢလံာ်ပံးပာ်တဖၣ် အိၣ်တ့ၢ်ဝဲအသိးန့ၣ်လီၤ.

လၢခိကရဲး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖးဒိၣ်အံၤအပူၤ, လၢခါဆူညါ (၄) နံၣ် တၢ်တီခိၣ်ရိၣ်ဝဲအဂီၢ် တၢ်ယုထၢထီၣ် ထီၣ်ဘိကမံးတံာ်, ပၤဆုၤတၢ်ကမံးတံာ် ဒီးဝဲၤကျိၤခိၣ်န့ၢ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၣ်အမဲာ်ညါ, လၢခိကရဲး တၢ်အိၣ်ဖျိၣ်ဖးဒိၣ်အံၤအပူၤ တၢ်ဆၢတဲာ် အိၣ်ဝဲ(၃၄) ထံၣ် လၢအိၣ်ယုာ်ဒီး တၢ်ဟံလီၤတၢ်မၤ ခါဆူညါ တဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ထီၣ်ဘိကမံးတံာ်
ခ့ၣ်အဲၣ်ယုာ်-ကညီဒီကလုာ်စၢဖိၣ်ကရၢ
ကီၢ်ရုၣ်ချၢၣ်လွံာ်ထူၣ်

တၢ်ဆဲးကျိး-

- (၁) ပဒိၣ် ကနဲဖိ (ပယီၤကျိၣ်) - ၀၉၄ ၂၈၁ ၂၃၈၄၂
- (၂) ပဒိၣ် နဲထူဘွဲ (ကညီကျိၣ်) - ၀၉၇၉၈၅၈၁၂၇၃